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Protokół Nr XLV/2021 

z XLV sesji Rady Miejskiej w Kętrzynie 

w dniu 25 listopada 2021 r. w godz. 16:30 – 21.00 

- w Ratusz Miejski, tryb hybrydowy, Pl. M. J. Piłsudskiego 1  w Kętrzynie 
 
  

Ustawowy skład Rady 21 radnych, obecnych 21 radnych. Lista obecności stanowi zał. nr 1 do 

protokołu. 

 

 

Ponadto w posiedzeniu wzięli udział: 

 

• Burmistrz Miasta - Ryszard Niedziółka 

• Z-ca Burmistrza - Maciej Wróbel 

• Sekretarz Miasta – Halina Kuriata 

• Naczelnik Wydziału Zarządzania Majątkiem Architektury i Urbanistyki – Katarzyna Jezierska 

• p.o. Naczelnika Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Ochrony Środowiska – Monika 

            Bepirszcz – Wingrowicz 

• Kierownik MOPS w Kętrzynie – Marzena Utko 

• Naczelnik Wydziału Oświaty i Spraw Społecznych – Katarzyna Kopeć 

• Mieszkaniec 

 

 

Ad. pkt 1 

Przewodniczący Rady Miejskiej Rafał Rypina otworzył obrady XLV sesji Rady Miejskiej  

w Kętrzynie zwołanej zgodnie z art. 20 ust.1 ustawy o samorządzie gminnym. Przewodniczący 

powitał zebranych i stwierdził prawomocność obrad. Poinformował, że obsługę prawną zapewnia 

Mecenas Agnieszka Jakubowska, a protokolantem jest Irena Małachowska. 

 

Ad. pkt 2 

Burmistrz Miasta Ryszard Niedziółka zgłosił poprawkę do porządku obrad o zdjęcie z porządku  

pkt 3.4 podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLIV/245/09 Rady Miejskiej w Kętrzynie  

z dnia 25 marca 2009r. o wysokości opłat za miejsca grzebalne i usługi na terenie cmentarzy Gminy 

Miejskiej Kętrzyn w Kętrzynie i w Małej Nowej Wsi. Rada w głosowaniu 11 głosów „za”, 1 głos 

„przeciw”, 8 głosów „wstrzymujących się” – przyjęła poprawkę do porządku obrad. 

Radny Władysław Zarecki zgłosił poprawkę o zdjęcie z porządku pkt 3.6 podjęcie uchwały w sprawie 

określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. Rada w głosowaniu 6 głosów „za”, 10 

głosów „przeciw”, 4 głosów „wstrzymujących się” 1 osoba nie brała udziału w głosowaniu – nie 

przyjęła poprawki do porządku obrad. 

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej Rafał Rypina przedstawił poniższy porządek obrad po 

poprawce: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przedstawienie porządku obrad – zgłaszanie wniosków o zmianę porządku obrad. 

3. Podjęcie uchwał w sprawach: 

3.1 szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne 

usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z 

zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego 

zwolnienia z opłat, jak również tryb ich pobierania. 

3.2 przyjęcia „Rocznego Programu Współpracy Gminy Miejskiej Kętrzyn z  Organizacjami 

Pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 
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2003 roku  o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, na 2022 rok”. 

3.3 przyjęcia Gminnego Programu Opieki Nad Zabytkami Miasta Kętrzyn na lata 2022-2025. 

3.4 zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju 

Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia udziałów w istniejącej Społecznej Inicjatywie 

Mieszkaniowej KZN-Północ Sp. z o.o.  z siedzibą w Olsztynie. 

3.5 określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

3.6 zmiany uchwały Nr XXXIII/230/2020 z dnia 30 grudnia 2020 r. w sprawie uchwalenia  

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Kętrzyn na lata 2021-2033. 

3.7 zmian w budżecie miasta Kętrzyn na rok 2021.  

3.8 powołania Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Kętrzynie. 

4. Ocena realizacji budżetu miasta za I półrocze  2021r (sprawozdanie z wyk. budżetu za I 

półrocze2021r.   przesłano 30 sierpnia 2021r.) 

5. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Kętrzyn z wykonania uchwał Rady Miejskiej w Kętrzynie  

oraz prac między sesjami. 

6. Zapytania do Burmistrza Miasta dotyczące złożonego sprawozdania. 

7. Odpowiedzi na zadane zapytania do Burmistrza Miasta. 

8. Interpelacje i zapytania radnych. 

9. Odpowiedzi na interpelacje z poprzedniej sesji, na które nie została udzielona odpowiedź. 

10. Wolne wnioski, informacje, oświadczenia. 

11. Przyjęcie protokołu z XLIII sesji Rady Miejskiej z dnia 18 października 2021r. 

12. Przyjęcie protokołu z XLIV sesji Rady Miejskiej z dnia 28 października 2021r. 

13. Zamknięcie XLV sesji Rady Miejskiej w Kętrzynie. 

 

i przeszedł do jego realizacji. 

 

Ad. pkt 3. Podjęcie uchwał  

 

3.1. 

Przewodniczący odczytał pozytywne opinie komisji  do projektu uchwały. 

Następnie Rada w głosowaniu: 21 głosów ”za”,0 głosów „przeciw”,  0 głosów „wstrzymujących się” 

podjęła uchwałę w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi 

opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych 

dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego 

zwolnienia z opłat, jak również tryb ich pobierania. 

Uchwała wraz z  raportem  z przeprowadzonego głosowania stanowi zał. nr 2 do protokołu. 

3.2. 

Przewodniczący odczytał pozytywne opinie komisji  do projektu uchwały. 

Następnie Rada w głosowaniu: 21 głosów ”za”, 0 głosów „przeciw”,  0 głosów „wstrzymujących się”,  

- podjęła uchwałę w sprawie przyjęcia „Rocznego Programu Współpracy Gminy Miejskiej Kętrzyn z  

Organizacjami Pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 

kwietnia 2003 roku  o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, na 2022 rok”.  

Nie wniesiono uwag do projektu uchwały. 

Uchwała wraz z  raportem  z przeprowadzonego głosowania stanowi zał. nr 3 do protokołu. 

3.3. 

Przewodniczący komisji stałych RM odczytali pozytywne opinie do projektu uchwały. 

Następnie Rada w głosowaniu: 20 głosów ”za”, 0 głosów „przeciw”,  1 głos „wstrzymujący się”,  

- podjęła uchwałę w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Opieki Nad Zabytkami Miasta Kętrzyn  

na lata 2022-2025. 

Nie wniesiono uwag do projektu uchwały. 

Uchwała wraz z  raportem  z przeprowadzonego głosowania stanowi zał. nr 4 do protokołu. 

3.4. 

W tej części posiedzenia przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie zatwierdzenia wniosku  
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o wsparcie ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia 

udziałów w istniejącej Społecznej Inicjatywie Mieszkaniowej KZN-Północ Sp. z o.o.  z siedzibą  

w Olsztynie. 

Przewodniczący komisji stałych RM odczytali pozytywne opinie do projektu uchwały. 

Rada w głosowaniu: 20 głosów ”za”, 0 głosów „przeciw”,  1 głos „wstrzymujący się”,  – podjęła 

uchwały w sprawie zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju 

Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia udziałów w istniejącej Społecznej Inicjatywie 

Mieszkaniowej KZN-Północ Sp. z o.o.  z siedzibą w Olsztynie.  

Uchwała wraz z  raportem  z przeprowadzonego głosowania stanowi zał. nr 5 do protokołu. 

3.5. 

Następnie przystąpiono do omówienia uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku  

od nieruchomości. 

Przewodniczący Rady odczytał opinie komisji stałych do projektu uchwały  

Komisja Edukacji, Kultury, Zdrowia   - nie wyraziła opinii, głosowanie nie dało rozstrzygnięcia, 

Komisja Rozwoju  Gosp. i Finansów  -  zaopiniowała  pozytywnie, 

Komisja Gospodarki Komunalnej – nie wyraziła opinii, głosowanie nie dało rozstrzygnięcia. 

Burmistrz Miasta Ryszard Niedziółka omówił prezentację dotyczącą podwyżki podatku. 

Poinformował, że jest po dwóch spotkaniach i dyskusjach w sprawie podatków z Radą Biznesu, która 

po zapoznaniu się z sytuacją gospodarcza – finansową miasta i porównując inne samorządy rozumie 

zaproponowaną podwyżkę. 

Przewodniczący rady Rafał Rypina odczytał  opinię Kętrzyńskiej Rady Seniorów, zgodnie z którą rada 

pozytywnie zaopiniowała propozycję podwyższenia stawek podatku od nieruchomości na rok 2022. 

(zał. nr 6 do protokołu) oraz negatywną opinię Stowarzyszenia Mieszkańców „Mieszkam – Płacę – 

Wymagam” (zał. nr 7 do protokołu) i uchwałę Zarządu Miejsko-Powiatowego Koła Platformy 

Obywatelskiej w Kętrzynie z dnia 23.11.21r. dotyczącą braku akceptacji dla podwyższenia podatków 

mieszkańcom Kętrzyna wraz z uzasadnieniem ( zał. nr 8 do protokołu). 

Przewodniczący rady Rafał Rypina stwierdził, że Rada Biznesu została powołana 17 stycznia 2019r, 

kadencja upływa po dwóch latach, w związku z tym powyższa rada formalnie nie istnieje.  

Wiceprzewodniczący Marian Toruński, członek Rady Biznesu poinformował, że w ostatnim 

posiedzeniu Rady uczestniczyli również przedsiębiorcy, którzy nie są członkami rady biznesu. 

Radna Wioletta Czech powiedziała…30% podwyżka, nie przekonał mnie Pan uzasadnieniem,…miasto 

dostało 4 mln z tytułu subwencji ogólnej i może przekazać te środki na działalność bieżącą…biorąc to 

pod uwagę można się wstrzymać z podwyżką od podatków. Jeżeli jeszcze nie musimy o niej 

zadecydować to nie decydujmy dzisiaj…nie poprę tej podwyżki, dopóki nie widzę zaciskania pasa 

przez Burmistrzów. To nie ten czas, aby zrobić podwyżkę… 

Burmistrz Miasta Ryszard Niedziółka powiedział…4 mln to subwencja rozwojowa i tak powinna być 

wykorzystana…Nie mamy pieniędzy na inwestycje, dlatego tak liczę na te pieniądze…Pieniądze na 

rozwój nie są do przejedzenia. Sytuacja finansowa miasta jest taka, że nie mamy zdolności 

kredytowej. Miasto jest zadłużone na takim poziomi, że żaden bank nie udzieli kredytu. Wyższe 

koszty opłat, mediów, oświaty, należy to pokryć.  

Radny Zbigniew Nowak stwierdził, że polityka finansowa Burmistrza nie taka powinna być, po co tyle 

środków  finansowych na tzw. propagandę - skromniej, nie będzie wyjazdów turystycznych, które nic 

nie dały. My musimy uwzględnić głos mieszkańców, Kętrzyn się starzeje, wyludnia, młodzież 

wyjeżdża. Ta 3 - letnia polityka nie spowodowała wzrostu miejsc pracy, jest marazm. Uznał, że 

najlepsze jest podniesienie podatków o wskaźnik inflacji. Następnie zgłosił wniosek o podniesienie 

podatków w wysokości o 10%. 

Mecenas Agnieszka Jakubowska poinformowała Radnego Nowaka, że należy przygotować powyższy 

wniosek kwotowo, gdyż projekt uchwały zawiera konkretne kwoty - jeżeli radny zgłasza zmianę, 

należy przeliczyć te stawki i podać konkretny projekt uchwały. 

Radny Zbigniew  Nowak poprosił o 10 min przerwy w obradach. 

Po przerwie przedstawił następującą poprawkę do projektu uchwały: 

Określa się następujące stawki podatku od nieruchomości obowiązujące na terenie Gminy 

Miejskiej Kętrzyn: 
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1) od gruntów: 

a) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej bez względu na sposób 

zakwalifikowania w ewidencji gruntów i budynków – 0,67 zł od 1 m² powierzchni, 

b) pod wodami powierzchniowymi stojącymi lub wodami powierzchniowymi płynącymi jezior 

i zbiorników sztucznych – 4.84 zł od 1 ha powierzchni, 

c) pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku 

publicznego przez organizacje pożytku publicznego – 0,21 zł od 1 m² powierzchni; 

d)   niezabudowanych objętych obszarem rewitalizacji, o którym mowa w ustawie z dnia 9 

października 2015 r. o rewitalizacji (Dz. U. z 2021 r. poz. 485) i położonych na terenach, dla 

których miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego przewiduje przeznaczenie pod 

zabudowę mieszkaniową, usługową albo zabudowę o przeznaczeniu mieszanym 

obejmującym wyłącznie te rodzaje zabudowy, jeżeli od dnia wejścia w życie tego planu w 

odniesieniu do tych gruntów upłynął okres 4 lat, a w tym czasie nie zakończono budowy 

zgodnie z przepisami prawa budowlanego – 3,18 zł  od 1 m
2
 powierzchni; 

2) od budynków lub ich części: 

a) mieszkalnych – 0,59 zł od 1 m² powierzchni użytkowej, 

b) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od budynków mieszkalnych lub 

ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej – 18,19 zł od 1 m² powierzchni 

użytkowej, 

z tym, że: 

dla budynków lub ich części związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej 

wykorzystywanych na potrzeby działalności handlowej detalicznej o powierzchni użytkowej 

ponad 500 m² (łącznie z powierzchnią magazynową związaną z tą działalnością) – 25,41 zł 

od 1 m² powierzchni użytkowej, 

c) zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu kwalifikowanym 

materiałem siewnym – 11.29 zł od 1 m² powierzchni użytkowej, 

d) związanych z udzielaniem świadczeń zdrowotnych w rozumieniu przepisów                       

o działalności  leczniczej, zajętych przez podmioty udzielające tych świadczeń - 5,25 zł  

od 1 m² powierzchni użytkowej, 

e) pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku 

publicznego przez organizacje pożytku publicznego – 5,58 zł od 1 m² powierzchni 

użytkowej; 

3) od budowli – 2% ich wartości określonej na podstawie art. 4 ust. 1 pkt 3 i ust. 3-7 ustawy  

o podatkach i opłatach lokalnych. 

 

Burmistrz Miasta wyraził opinię negatywna do powyższej poprawki. 

Rada w głosowaniu: 1 głos ”za”,15 głosów „przeciw”,  5 głosów „wstrzymujących się”- nie przyjęła 

poprawki do projektu uchwały. 

Raport  z przeprowadzonego głosowania stanowi zał. nr 9 do protokołu. 

Radny  Czesław Ćwik powiedział…dziwi mnie, że Rada Seniorów zaopiniowała pozytywnie, chociaż 

nie  przedstawiono im projektu budżetu…nie ufam Burmistrzowi, spotyka się z Radą Biznesu, 

pomimo tego, że skończyła swoją kadencję. Podatki podnosi się wtedy, gdy jest polityka zaciskania 

pasa, tu nie ma. Z jednej strony zaciskamy pasa, ale rozbudowujemy straż miejską…ja będę 

przeciwko, nie powierzę Wam żadnej publicznej złotówki, bo albo ja zgubicie, albo zepsujecie.  

Radna Helena Szymkiewicz stwierdziła…takiej podwyżki w budżecie nie powinno być…Pana metoda 

to tylko banki i kieszenie mieszkańców. W komisji Rewizyjnej ocenialiśmy 2021r., wygospodarowano 

ponad 9 mln nadwyżki, gdzie się podziało te 9 mln nadwyżki… 

Przewodniczący Rafał Rypina uznał…rada stawiana pod ścianą, budżet złożony, przedstawiony RIO, 

jeżeli kwota nie zostanie podjęta trzeba będzie ciąć podatki. Z drugiej strony otrzymaliśmy subwencję 

w wysokości 4 173 763 zł. W piśmie z ministerstwa Finansów jest napisane,  że o przeznaczeniu 

otrzymanych środków decyduje organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego.  Subwencja 

może być przeznaczona m.in. na uzupełnienie subwencji ogólnej dla jednostek samorządu 

terytorialnego. Dla mnie to nie będzie przejedzenie, tylko ulga dla mieszkańców… Rozmawiałem  

z mieszkańcami, to podwyżki tak, tylko nie teraz. Moja propozycja - nie podejmujmy uchwały, 

https://sip-1lex-1pl-10000f4ra34dc.han.uwm.edu.pl/#/document/18235253?cm=DOCUMENT
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będziemy mieli 4 mln 100 tyś. zł i tak zostanie te 2 mln.   

Następnie Rada w głosowaniu: 11 głosów ”za”, 10 głosów „przeciw”,  0 głosów „wstrzymujących 

się”,- podjęła uchwałę w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

Uchwała wraz z  raportem  z przeprowadzonego głosowania stanowi zał. nr 10 do protokołu. 

3.6 

Skarbnik Miasta Kamila Wybraniec omówiła projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały  

Nr XXXIII/230/2020 z dnia 30 grudnia 2020 r. w sprawie uchwalenia  Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Miejskiej Kętrzyn na lata 2021-2033. Radni nie wnieśli uwag. 

Przewodniczący poinformował, że komisje stałe rady opiniowały pozytywnie przedmiotowy projekt 

uchwały. 

Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIII/230/2020 z dnia 30 grudnia 2020 r. w sprawie 

uchwalenia  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Kętrzyn na lata 2021-2033 została 

podjęta: 12 głosów ”za”, 0 głosów „przeciw”,  9 głosów wstrzymujących się. 

Uchwała  wraz z raportem  z przeprowadzonego głosowania stanowi zał. nr 11 do protokołu. 

3.7 

Skarbnik Miasta Kamila Wybraniec omówiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta 

Kętrzyn na rok 2021. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Przewodniczący poinformował, że komisje stałe rady opiniowały pozytywnie przedmiotowy projekt 

uchwały. 

Uchwała w sprawie zmian w budżecie miasta Kętrzyn na rok 2021 została podjęta: 12 głosów ”za”,  

0 głosów „przeciw”,  8 głosów wstrzymujących się ( 1 osoba nie brała udziału w głosowaniu). 

Uchwała  wraz z raportem  z przeprowadzonego głosowania stanowi zał. nr 12 do protokołu. 

3.8. 

W tej części posiedzenia przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej 

Rady Miejskiej w Kętrzynie. 

Przewodniczący rady Rafał Rypina zgłosił autopoprawkę do projektu uchwały. Poinformował, że 

autopoprawka dotyczy rozszerzenia zapisów podstawy prawnej do uchwały.  

Jednocześnie zaproponował głosownie pojedynczo zgłoszonych kandydatów, nie blokowo, co ułatwi 

podjęcie przedmiotowej uchwały.  

Wiceprzewodniczący Marian Toruński zgłosił poprawkę do uzasadnienia   uchwały o treści „podczas 

sesji RM w Kętrzynie w dniu 28 października 2021r. Rada Miejska odwołała wszystkie osoby 

wchodzące w jej skład. Dwoje członków poprzedniego składu komisji rewizyjnej złożyło rezygnację, 

natomiast pozostałych trzech członków odwołano na wniosek radnych. Odwołanie nastąpiło  

w związku z niewłaściwą pracą w komisji, wykraczającą poza przyznaną im w ustawie o samorządzie 

gminnym i statucie miasta zadania i uprawnienia. Przykładem jest m.in. kontrola realizacji umowy  

z dnia 31 września 2011 r.  na okres 10 lat na dzierżawę od GMK nieruchomości przy ul. Moniuszki 3,  

a w szczególności terminowej płatności za okres od 1.09.2011 do 31.08.2020r. W przedstawionym 

Radzie Miejskiej na sesji w dniu 9 września dokumencie zawarto ocenę pod względem etyki  

i moralności Burmistrza, również złożone rezygnacje przez dwóch członków poprzedniego składu 

komisji wskazują na wewnętrzne konflikty i związany z tym brak możliwości realizacji funkcji 

kontrolnej komisji. W związku z tym powołanie  składu komisji rewizyjnej w pełni zmienionym 

składzie jest uzasadnione i niezbędne  w celu realizacji przez radę miejską powierzonej jej funkcji 

kontrolnej. 

Radny Czesław Ćwik powiedział…dość sprytnie rozmontowano komisję, teraz jest próba, aby nie 

powołać tych samych radnych na członków komisji, można blokować prace komisji, chcecie powołać 

taką komisję, która będzie wiecznie zadowolona…  

Następnie przewodniczący poprosił radę i kluby radnych o zgłaszanie swoich kandydatów do komisji 

rewizyjnej. 

Przewodniczący klubu radnych „PiS” Tomasz Komorowski zgłosił kandydaturę Czesława Ćwika. 

Radny Czesław Ćwik wyraził zgodę na kandydowanie. 

Radny Dariusz Duczek przypomniał, że nie wyobraża sobie, aby skład komisji  miał być powielony. 

Najbardziej uczciwe jest, aby skład komisji powstał na nowo.  
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Przewodniczący klubu radnych „Kętrzyn 2000” Dariusz Duczek poinformował również, że klub 

rezygnuje z wystawienia  swojej kandydatury. 

Przewodnicząca klubu radnych „Aktywny Samorząd” Zofia Waszkiewicz zgłosiła kandydaturę 

radnego Daniela Sapińskiego. Radny Daniel Sapiński wyraził zgodę na kandydowanie.  

Radny Jerzy Baranowski zgłosił kandydaturę radnej Alicji Białej. Radna Alicja Białą wyraziła zgodę 

na kandydowanie. 

Radny Ryszard Szymański zgłosił kandydaturę radnego Andrzeja Niedźwieckiego. Radny Andrzej 

Niedźwiecki wyraził zgodę na kandydowanie. 

Radny Andrzej Niedźwiecki zgłosił kandydaturę radnego Ryszarda Szymańskiego. Radny Ryszard 

Szymański wyraził zgodę na kandydowanie. 

Następnie przystąpiono do głosowania poszczególnych kandydatów. 

Radny Czesław Ćwik  w głosowaniu: 10 głosów ”za”, 11 głosów „przeciw”,  0 głosów 

„wstrzymujących się” –  nie uzyskał akceptacji rady, kandydatura została odrzucona, raport z 

głosowania stanowi zał. nr 13 

Radny Daniel Sapiński w głosowaniu: 11 głosów ”za”, 7 głosów „przeciw”,  2 głosy „wstrzymujące 

się” (Radna Helena Szymkiewicz nie brała udziału w głosowaniu) – uzyskał akceptację rady, 

kandydatura została przyjęta, raport z głosowania stanowi zał. nr 14 

Radna Alicja Biała w głosowaniu: 11 głosów ”za”, 6 głosów „przeciw”,  3 głosy „wstrzymujące się” 
(Radna Helena Szymkiewicz nie brała udziału w głosowaniu) – uzyskała akceptację rady, 

kandydatura została przyjęta, raport głosowania z stanowi zał. nr 15 

Radny Andrzej Niedźwiecki w głosowaniu: 11 głosów ”za”, 7 głosów „przeciw”,  2 głosy 

„wstrzymujące się” (Radna Helena Szymkiewicz nie brała udziału w głosowaniu)  – uzyskał 

akceptację rady, kandydatura została przyjęta, raport z głosowania stanowi zał. nr 16 

Radny Ryszard Szymański w głosowaniu: 11 głosów ”za”, 6 głosów „przeciw”,  2 głosy 

„wstrzymujące się” (Radna Helena Szymkiewicz i Radny Edward Mitros nie brali udziału  

w głosowaniu)  – uzyskał akceptację rady, kandydatura została przyjęta, raport z głosowania stanowi 

zał. nr 17 

Przewodniczący rady Rafał Rypina stwierdził, że jest to niespodziewana sytuacja i zawnioskował  

o odłożenie głosowania uchwały na przyszłą sesję, bo nie może w tej chwili wskazać kandydata klubu 

radnych PiS. 

Radna Marzena Gajek zwróciła się do radnego Czesława Ćwika …widziałam Pana w komisji 

rewizyjnej, ale po ostatnim zdarzeniu jestem rozczarowana...po ostatniej sesji i tym co Pan zrobił na 

Facebooku…wykorzystał Pan mój wpis… nawoływał Pan do głosowania, odnosił się do mojego 

sumienia, mojej godności…czy radny powinien wpływać na to jak mam głosować,.. Pan działa w 

swoim interesie…jeżeli Pan wywiera presję, naciska, to jak taka osoba ma się znaleźć w komisji. 

Radny Czesław Ćwik powiedział…nie działam w swoim imieniu, tylko w imieniu mieszkańców,  

mi przeszkadzają pewne rzeczy i chce to sprawdzić, mam poczucie obowiązku, aby to sprawdzić.   

Radny Dariusz Duczek zaproponował 10 minutową przerwę w obradach.  

Przerwa 

Po przerwie  

W imieniu Przewodniczącego Klubu Radnych PiS Tomasza Komorowskiego - Rafał Rypina 

powiedział, że klub rezygnuje ze zgłoszenia swojego kandydata... Zbudowana została nowa większość 

i taka komisja będzie nieobiektywna. Niepisaną zasadą jest, że jeżeli władza ma czyste intencje  

to komisję rewizyjną oddaje się tzw. „opozycji”... 

Radna Zofia Waszkiewicz stwierdziła…ja swoim oświadczeniem wyraźnie sygnalizowałam,  

że w komisji rewizyjnej nie wszystko jest w porządku, od 22 września nie zapytał mnie Pan (zwróciła 

się do Przewodniczącego rady)  co się dzieje. Dzisiejsza sytuacja jest wynikiem tego co było. 

Odwołanie komisji było suwerenną decyzją rady.  

 
całość dyskusji na stronie BIP Urzędu Miasta Kętrzyn 

https://www.youtube.com/watch?v=aeGw1nJ_9fI 

 

Następnie radna Zofia Waszkiewicz zgłosiła kandydaturę  radnego Zbigniewa Nowaka. Radny 

Zbigniew Nowak nie wyraził zgody na kandydowanie i powiedział…ja wyraziłem chęć na początku 

https://www.youtube.com/watch?v=aeGw1nJ_9fI
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kadencji…ustalono, że nie jestem brany pod uwagę, rozpocząłem tą kadencję w pewnym miejscu,  

w opozycji, i zamierzam w niej skończyć.  

Wiceprzewodniczący rady Krystian Abramowicz zgłosił kandydaturę radnego Romana Chodary. 

Radny Roman Chodara nie wyraził zgody na kandydowanie. 

Radny Daniel Sapiński zgłosił kandydaturę radnego Jana Mickiewicz. Radny Jan Mickiewicz nie 

wyraził zgody na kandydowanie. 

W związku z powyższym przystąpiono do głosowania wniosku o  odroczenia głosowania uchwały na 

następną sesję.  

Rada w głosowaniu: 12 głosów ”za”, 2 głosów „przeciw”,  2 głosów „wstrzymujących się”, (Radna 

Helena Szymkiewicz, Radny Czesław Ćwik, Edward Mitros i Rafał Rypina nie brali udziału w 

głosowaniu)  - Rada odroczyła głosowanie  uchwały w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej 

Rady Miejskiej w Kętrzynie  na przyszłą sesję - raport głosowania stanowi zał. nr 18 

  

Ad. pkt 4.  

W tej części  posiedzenia dokonano oceny realizacji budżetu miasta za I półrocze  2021r. Radni nie 

wnieśli uwag. 

Ad. pkt 5. 

Sprawozdanie Burmistrza Miasta Kętrzyn z wykonania uchwał Rady Miejskiej w Kętrzynie oraz prac 

między sesjami stanowi zał. nr 19 do protokołu. 

Ad. pkt 6. Zapytania do Burmistrza Miasta dotyczące złożonego sprawozdania. 

Radny Tomasz Komorowski zadał następujące pytania: 

1. Gdzie się odbyło i czego dotyczyło spotkanie z prezydentem Ełku w dniu 15.11.21? 

2. Co wynikło ze spotkania Z-cy Burmistrza Miasta Macieja Wróbla z Wicemarszałkiem 

Marcinem Kuchcińskim w dniu 17.11.21? 

Przewodniczący rady Rafał Rypina zapytał ile spotkań odbył Burmistrz Miasta z Radą Biznesu. Ze 

sprawozdania wynika, że jedno, natomiast Burmistrz twierdzi, że dwa. 

Ad. pkt 7. Odpowiedzi na zadane zapytania do Burmistrza Miasta. 

Burmistrz Miasta Ryszard Niedziółka odmówił odpowiedzi na powyższe pytania, stwierdzając że są to 

tematy których nie będzie omawiał publicznie.  

Ad. pkt 8. Interpelacje i zapytania radnych. 

Radna Wioletta Czech zgłosiła interpelację o doświetlenie dwóch przejść dla pieszych na  

ul. B. Chrobrego – przy byłej Warmii i naprzeciwko byłej kaplicy. 

Przewodniczący Rafał Rypina zgłosił zapytania: 

 Ile odbyło się posiedzeń Rady Biznesu od początku jej kadencji i w jakich terminach? 

 Czy posiedzenia Rady Biznesu odbywały się co kwartał? 

 Na czyj wniosek były zwoływane poszczególne posiedzenia? 

 Czy z posiedzeń Rady biznesu sporządzane były protokoły? Jeżeli tak to wnosi o przesłanie na 

adres mailowy wszystkich protokołów. 

 Ile uchwała podjęła Rada Biznesu i w jakich tematach? 

 Czy powołana została nowa Rada Biznesu na kolejną kadencję? Jeśli tak to kiedy i na jakiej 

podstawie? 

 Czy Burmistrz zamierza powołać Radę Biznesu na następną kadencję? 

 Ile odbyło się posiedzeń Rady Biznesu w 2021r. i na jakiej podstawie prawnej? 

Radny Tomasz Komorowski zgłosił interpelacje o treści: Czy Burmistrz Miasta Kętrzyn zamierza 

wesprzeć Ochotniczą Straż Pożarną w Kętrzynie, w związku z jej statutową działalnością, a jeżeli tak 

to w jaki sposób?  

 

Ad. pkt 9. Odpowiedzi na interpelacje z poprzedniej sesji, na które nie została udzielona 

odpowiedź. 
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Przewodniczący rady Rafał Rypina odczytał odpowiedzi na interpelacje Radnego Tomasza 

Komorowskiego. 

Ad. pkt 10. Wolne wnioski, informacje, oświadczenia. 

Radny Jerzy Baranowski zgłosił wniosek o powołanie zespołu ds. zbadania barier architektonicznych 

w budynkach użyteczności publicznej na terenie miasta. 

Radny Dariusz Duczek zgłosił wniosek o dokonanie zmiany w Statucie Miasta Kętrzyn w rozdziale  

6. „Komisja Rewizyjna” § 44 ust 2 o treści „Komisja składa się od 3 do 7 członków powołanych 

zgodnie z zasadami określonymi w ustawie o samorządzie gminnym” zastępując zdanie „Komisja 

składa się  z 5 radnych powołanych zgodnie z zasadami określonymi w ustawie o samorządzie 

gminnym„ i wprowadzenie projektu uchwały w tej sprawie do porządku obrad najbliższej sesji  

i komisji. 

Radny Zbigniew Nowak zwrócił uwagę na potrzebę zakończenia sprawy dotyczącej dalszego 

funkcjonowania zespołu ds. garaży. Należy zakończyć ta sprawę, aby mieszkańcy nie żyli  

w niepewności. 

Radny Daniel Sapiński poinformował radnych, że 25 listopada rozpoczyna się kampania „Białej 

wstążki” czyli symbolicznego sprzeciwu mężczyzn wobec przemocy w stosunku do kobiet. Stwierdził 

również, ze wywieranie wpływu na wynik głosowania przez Radnego Czesława Ćwika wobec radnej 

Marzeny Gajek jest niedopuszczalne. 

Radny Czesław Ćwik stwierdził, że biała wstążka jest bardzo ważną akcją i jest mu przykro,  

że wykorzystano tą akcję do polityki. Zaapelował również, aby nie wykorzystywać przemocy wobec 

kogokolwiek do polityki. 

Przewodniczący rady Rafał Rypina odczytał następujące pisma: 

- Zaproszenie na Obchody Międzynarodowego Dnia Osób Niepełnosprawnych,  

- pismo WOŚP z prośbą o wsparcie, 

- pismo Naczelnika Urzędu Skarbowego w Olsztynie dotyczące oświadczenia majątkowego 

pracownika samorządowego, 

- postanowienie Dyrektora Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej w Białymstoku z pozytywną 

opinią przedłożonego projektu regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie 

GMK.  

Mieszkaniec K.B. zgłosił następujące wnioski o: 

1. Naprawę obecnych witaczy i postawienia dodatkowych w pasie drogowym na wjeździe  

do Kętrzyna. 

2. Doświetlenia przejścia dla pieszych przy ulicy Chrobrego - naprzeciwko Warmii. 

3. Doświetlenia pozostałych przejść w mieście Kętrzyn. 

4.  Utworzenia konsorcjum na bazie spółek miejskich na ul. Przemysłowej 5, które będzie się 

zajmowało budownictwem mieszkalnym, realizując m.in. program Mieszkanie Plus. 

5. Wyłączenie ze sprzedaży nieruchomości na ul. Przemysłowej. 

Zwrócił się również z zapytaniem: Czy prawdą jest, że suwnica na nieruchomości ul. Przemysłowa 5 

została zdemontowana. Jeśli tak to dlaczego i na czyje polecenie?   

 

Ad. pkt 11. Przyjęcie protokołu z XLIII sesji Rady Miejskiej z dnia 18 października 2021r. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej  Rafał Rypina przeszedł do przyjęcia protokołu z XLIII sesji Rady 

Miejskiej z dnia 18 października  2021 r., poinformował, że do protokołu nie wniesiono poprawek 

przystąpił do jego przyjęcia.  

Przewodnicząca Wioletta Czech wyczytał radnych imiennie.  

Protokół z XLIII sesji Rady Miejskiej z dnia 18 października  2021 r., został przyjęty: 20 głosami 

„za”, 1 głosem „wstrzymującym się”.  
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Raport  z przeprowadzonego głosowania stanowi zał. 20 do protokołu. 

 

Ad. pkt 12. Przyjęcie protokołu z XLIV sesji Rady Miejskiej z dnia 28 października 2021r. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej  Rafał Rypina przeszedł do przyjęcia protokołu z XLIV sesji Rady 

Miejskiej z dnia 28 października  2021 r., poinformował, że do protokołu nie wniesiono poprawek 

przystąpił do jego przyjęcia.  

Przewodnicząca Wioletta Czech wyczytał radnych imiennie.  

Protokół z XLIV sesji Rady Miejskiej z dnia 28 października  2021 r., został przyjęty: 20 głosami 

„za”, 1 głosem „wstrzymującym się”.  

Raport  z przeprowadzonego głosowania stanowi zał. 21 do protokołu. 

 

Ad. pkt 13. Zamknięcie XLIV sesji Rady Miejskiej w Kętrzynie. 

Wobec omówienia porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej  Rafał Rypina zamknął XLIV 

sesję Rady Miejskiej w Kętrzynie. 

 

całość dyskusji na stronie BIP Urzędu Miasta Kętrzyn 

https://www.youtube.com/watch?v=aeGw1nJ_9fI 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano 

Protokołowała: Irena Małachowska (-) 

 

Przewodniczący 

Rady Miejskiej w Kętrzynie 
(-) Dariusz Marek Duczek 


